
SLATINA
prameň informácií

Štvrťročný informátor Obce Zvolenská Slatina 4/2010 ročník III. november 2010

•	Komunálne	voľby	2010	–	vyhláse-
nie	kandidatúry

•	Služby	starostlivosti	pre	MRK
•	Základné	vyhodnotenie	dotazníka
•	Vyhodnotenie	predchádzajúceho	
volebného	obdobia	starostom	obce

•	Hvezdáreň	Júlia	otvorená
•	Na	ľudovú	nôtu	v	troch	častiach
•	Naši	strelci	na	Majstrovstvách	SR
•	Ach	tie	ženy	!

Z obsahu čísla

Ubehli štyri roky a je tu znova obdobie pred 
komunálnymi voľbami, v ktorých si budeme voliť 
starostu obce a poslancov obecného zastupiteľ-
stva.

Mám v živej pamäti dni, kedy som sa rozhodo-
val či mám, alebo nemám ísť do volieb. Na jednej 
strane tu bola vôľa podložená vierou na konci 
aktívneho veku niečo dokázať a hlavne pomôcť 
mojej rodnej dedine. Na druhej strane som cítil 
obavy z toho, že som skoro 12 rokov stratil kon-
takt s verejným životom, pretože som opatroval 
mojich bezvládnych rodičov.

Aj tu mi Boh ukázal smer kadiaľ mám vykročiť, 
keď pri búraní starého stropu v rodičovskom dome 
mi padol k nohám starý list z Kralickej biblie, na 
ktorom bol text zo Skutkov apoštolov, kapitola 1., 
verš 20. „A jeho úrad nech prevezme iný“. A keď 
sa k tomu pridali dobré rady a povzbudenie Janka 
Jasovského a ďalších dobrých ľudí, ktorým záleža-
lo na našej obci, za čo im aj teraz úprimne ďaku-
jem, moje rozhodnutie bolo na svete.

Do úradu starostu obce som vstúpil bez stra-
chu, ale s pokorou. Od prvých chvíľ som mal pred 
sebou slová 127. Žalmu: „Ak Hospodin nestavia 
dom, márne sa namáhajú stavitelia, ak Hospodin 
nestráži mesto, márne bdie strážnik“ (text, ktorý 
visí zarámovaný na stene mojej kancelárie). A tak 
nebolo rána, za tieto štyri roky, aby som v po-
kornom stíšení neprosil o pomoc a ochranu nás 
a našej Slatiny.

Tak isto, od prvých dní som sa spoliehal na 
pomoc mojich spolupracovníkov na obecnom 
úrade, zvolených poslancov OZ a v nemalej mie-
re aj na podnikateľov v našej obci. Zhodnotenie 
môjho funkčného obdobia z môjho pohľadu som 

urobil v samostatnom článku našej „Slatiny“ pod 
názvom: „Ďakujem“.

V nastávajúcom volebnom období, po ťažkom 
a dlhom zvažovaní som sa rozhodol, že kandido-
vať za starostu našej obce už nebudem. Pre zdra-
votné problémy v rodine, ale aj moje a pre môj 
dôchodkový vek. No nechcem urobiť za sebou 

hrubú čiaru a prestať sa zaujímať o ďalší rozvoj 
našej obce. Chcem pomôcť dokončiť schválené 
projekty z EÚ, ktoré sa nám podarilo vybaviť 
v tomto roku za nezištnej podpory nášho rodá-
ka Janka Jasovského, ktorý významnou mierou 
prispel k rozvoju našej obce, teraz ako aj v minu-
losti. Ďakujem životu, že som mohol tieto štyri 
roky kráčať s ním.

Tak isto chcem pomôcť využiť dobré a priateľ-
ské styky, ktoré som získal a nadviazal na vyšších 
úradoch a miestach pre našu obec, už nie ako sta-
rosta, ale ako poslanec nášho obecného zastupi-
teľstva. Týmto vás chcem poprosiť o vašu podporu 
pri nastávajúcich voľbách za poslanca nášho OZ.

Chcem pomôcť novému starostovi našej obce. 
Kto to bude a aký by mal byť z mojich skúseností 
a z môjho pohľadu?

V prvom rade by mal byť kresťan s vierou vo 
svojom srdci. Je mnoho príkladov v západnej de-
mokracii, z ktorej si berieme príklad, ale aj u nás 
– štátnikov, vysokých úradníkov či primátorov 
a starostov, ktorí sa verejne hlásia ku kresťanstvu 
a ich krajiny, mestá či obce napredujú a darí sa 

im. Nakoniec aj naša ústava je založená na kres-
ťanskom základe.

Mal by mať vysokoškolské vzdelanie a práca 
s počítačom je samozrejmosťou. Vyžaduje si to 
čoraz náročnejšia práca, vysoké nároky na komu-
nálnej úrovni. Internet, záplava právnych noriem 
a zákonov. Takúto náročnú funkciu by mal zastá-
vať múdry a vzdelaný človek, aby z nich mohol 
čerpať to, čo je v prospech obce.

Obecný majetok by mal spravovať a nakladať 
s ním opatrnejšie a úzkostlivejšie ako so svojim 
vlastným. „Ak pregazduješ zo svojho, bude to 
tvoja škoda, ak premárniš majetok obci, bude 
stratená tvoja česť.“ (Citujem z „Desatora dobré-
ho starostu“ z občianskej náuky pre meštianske 
školy z roku 1936 – stále vysoko aktuálne).

Ďalej by mal byť ľudský a nikdy nezabúdať, 
že funkcia starostu je službou pre občanov, pre 
všetkých, pre chudobných, starých, nemocných.

V neposlednom rade by mal dávať obci pekný 
príklad nielen dobrého starostu, ale aj riadneho 
občana v súkromnom rodinnom živote. Lebo „jedi-
ný tichý príklad máva väčšiu cenu, ako mnoho rečí 
a veľké kázanie“ (tiež zo spomínaného desatora).

Viem, že ideálneho starostu si nezvolíme, kaž-
dý človek má a robí chyby. Robil som ich aj ja. No 
teraz ponúkam pomoc tomu, čo príde po mne. Ja 
som to mal o to ťažšie, že predchádzajúci staros-
ta, od ktorého som prebral úrad, mi nepomohol 
ani za štipku, hoci som ho o to prosil, ba práve 
naopak - klamstvá, intrigy, absolútna neochota.

Voľme teda s rozumom a nechajme sa viesť, 
lebo nikto nebude na takom mieste, kde by ho 
nepostavil Boh!

 Ján Beňo, starosta obce

„Nikto nie je na takom mieste, 
kde by ho nepostavil BOH“

Nie je veľa ľudí, ktorým je 
dopriate osláviť sté narode-
niny. 36500 prežitých dní, 
100-krát opakované ročné 

obdobia, krásna životná 
púť – román človeka. 

Naozaj zriedka-
vé životné jubi-
leum, ktoré dňa 
3.októbra t.r. 

oslávila, hoci 
nie naša ro-
dáčka, ale 

od júna tohto roku už naša spoluobčianka, 
obyvateľka DDaDSS „Slatinka“ pani Marta 
Puskeilerová.

A hoci sme jej boli v mene Zboru pre ob-
čianske záležitosti k tomuto krásnemu život-
nému jubileu zablahoželať, chceme ju aj tou-
to cestou pozdraviť v mene všetkých občanov 
našej obce  s prianím pre-
žitia ničím nerušených 
chvíľ v jej ďalšom živote, 
pokoj, zdravie a lásku 
najbližších.

Srdečne blahoželáme!

ÚVODNÍK

Storočné narodeniny



Voľby... Koľkože sme ich to už tohto roku 
mali? Najskôr voľby do orgánov samosprávnych 
krajov v dvoch kolách , potom voľby do NR SR 
a ešte referendum. Teda už piatykrát budeme 
dňa 27. novembra t.r. pristupovať k volebným 
urnám. Ale tentokrát sú to voľby do orgánov 
samosprávy obcí, voľby poslancov obecného 
zastupiteľstva a starostu obce, teda voľby pre 
ďalší život a dianie v našej obci tie najdôleži-
tejšie. 

Chceme len pripomenúť, že sa budú konať 
od 7.00 hod. len do 20.00 hod., teda v porov-
naní so všetkými predchádzajúcimi voľbami je 
možnosť hlasovať skrátená o dve hodiny. Ďalej 
chceme pripomenúť, že v obci Zvolenská Sla-
tina je zriadený len jeden volebný obvod, to 
znamená, že v obidvoch okrskoch (ZŠ aj Kultúr-
ny dom) sa budú voliť rovnakí poslanci. Zo za-
registrovaných 29 kandidátov na poslancov OZ 
môžeme  voliť najviac 9 poslancov zakrúžkova-

ním ich poradového čísla na hlasovacom lístku. 
Na starostu obce miestna volebná komisia za-
registrovala 6 kandidátov, kde zakrúžkovaním 
poradového čísla si vyberáme jedného z nich.

A tu je vyhlásenie kandidatúry všetkých zare-
gistrovaných kandidátov na starostu obce a po-
slancov OZ v abecednom poradí tak, ako budú 
uvedení na hlasovacích lístkoch.

Anna Pavlendová

Komunálne voľby 
– voľby o nás a pre nás

1. Vladimír Bahýl, Doc., RNDr., CSc., 62 r., uči-
teľ, Zvolenská Slatina, Sebechov 82, KDH

2. Emília Balážová, Ing., PhD., 48 r. , učiteľka, 
Zvolenská Slatina, Čsl. armády 2, KDH

3. Elena Bartková, 48 r.,  odborný referent 
správy katastra, Zvolenská Slatina, Očovská 
cesta 28, SNS

4. Ján Beňo, 62 r., starosta, Zvolenská Slatina, 
Hviezdoslavova 4, Smer – SD, ĽS – HZDS

5. Milan Beňo,  55 r., rušňovodič, Zvolenská 
Slatina, T. Vansovej 82,  Smer – SD, ĽS – 
HZDS

6. Anna Berkyová, 43 r. aktivačná pracovníčka, 
Zvolenská Slatina, Družstevná 16, SRK

7. Ivan Brachna, 55 r., technik, Zvolenská Slati-
na, Čsl. armády 24, KSS

8. Ján Brodianský, Ing., 36 r., obchodný mana-
žér, Zvolenská Slatina, Školská 11, SNS

9. Ján Dvorský, Ing. 57 r., dopravný inžinier, 
Zvolenská Slatina, Sládkovičova 11, KSS

10. Slavomír Hanuska, PaedDr., Mgr., 36 r., riadi-
teľ gymnázia, Zvolenská Slatina, Čsl. armády 
19, SNS

11. Jakub Havlík, Ing., PhD., 39 r., živnostník, 
Zvolenská Slatina, Družstevná 72, KDH

12. Richard Hraško, 32 r., technik, Zvolenská 
Slatina, Družstevná 6, KSS

13. Mária Huliaková, Mgr., 46 r., zástupkyňa ria-
diteľky školy, Zvolenská Slatina, Cintorínska 
5, SNS

14. Milan Chovanec, 38 r., živnostník, Zvolenská 
Slatina, Borovinská cesta 5, KDH

15. Pavel Končko, Ing., 34 r., analytik informač-
ných technológií, Zvolenská Slatina, Malo-
slatinská 23, SNS

16. Alena Kubovská, Mgr.,  43 r., riaditeľka DSS, 
Zvolenská Slatina, Sládkovičova 9, Smer – 
SD, ĽS – HZDS

17. Marián Kučera, Doc., Ing, 36 r., vysokoškol-
ský pedagóg, Zvolenská Slatina, Komenské-
ho 89, KDH

18. Milan Mlynár,  47 r., živnostník, Zvolenská 
Slatina, Mierová 33, SZS

19. Martin Pastierovič, Bc., 37 r., technik, Zvo-
lenská Slatina, Sebechov 82, KDH

20. Martin Paška, 63 r., dispečer dopravy,  
Zvolenská Slatina, Sládkovičova 45,  
SNS

21. Ján Pavlenda, Ing., 54 r., technik, Zvolenská 
Slatina, Budovateľská 18, KSS

22. Milan Pocklan, 38 r., technik, Zvolenská Sla-
tina, Borovinská cesta 6, KSS

23. Ján Račko, Ing. 29 r., bankový úradník, Zvo-
lenská Slatina, Sládkovičova11, nezávislý 
kandidát

24. Pavel Slosiarik, 62 r., dôchodca, Zvolenská 
Slatina, Sládkovičova 7, SNS

25. Dana Svetlíková, Ing., 44 r., SZČO, Zvolenská 
Slatina, Športová 1, Smer – SD, ĽS – HZDS

26. Ján Svintek, 59 r., živnostník, Zvolenská Sla-
tina, SNP 63, KDH

27. Michaela Svoreňová, Mgr., 26 r., vyšší súdny 
úradník, Zvolenská Slatina, Sládkovičova 7, 
SNS

28. Ján Šulek, Ing., 35 r., prokurista spoločnosti, 
vedúci dopravnej činnosti, Zvolenská Slati-
na, Družstevná 3, SNS

29. Monika Žubritovská, 43 r., signalista - výhyb-
kár,  Zvolenská Slatina, Hviezdoslavova 13, 
Smer – SD, ĽS – HZDS

 Vo Zvolenskej Slatine 12. októbra 2010

Ján Ištván
predseda miestnej volebnej komisie

VYHLÁSENIE KANDIDATÚRY
pre voľby poslancov Obecného zastupiteľstva vo Zvolenskej Slatine

  27. novembra  2010 Volebný obvod číslo 1 Vo volebnom obvode sa volí 9 poslancov  

Miestna volebná komisia vo Zvolenskej Slatine podľa § 18 zákona SNR č. 346/1990 Zb. o voľbách do orgánov samosprávy obcí v znení neskorších 
predpisov vyhlasuje, že pre voľby poslancov obecného zastupiteľstva zaregistrovala týchto kandidátov:

VYHLÁSENIE KANDIDATÚRY
pre voľby starostu obce vo Zvolenskej Slatine 27. novembra 2010

Miestna volebná komisia vo Zvolenskej Slatine podľa § 23 zákona SNR č. 346/1990 Zb. o voľbách do orgánov samosprávy obcí v znení neskorších 
predpisov vyhlasuje, že pre voľby starostu obce zaregistrovala týchto kandidátov:

1. Milan Ferjenčík, Ing., 54 r., SZČO, Zvolenská 
Slatina, Sládkovičova 23, SMER – sociálna 
demokracia, Ľudová strana – Hnutie za de-
mokratické Slovensko

2. Mária Klimentová, Ing., 47, matrikárka, Zvo-
lenská Slatina, Poľovnícka 24, nezávislý kan-
didát

3. Juraj Kováčik, 61 r., stavbyvedúci, Zvolenská 
Slatina, Kráľová 11, nezávislý kandidát

4. Ján Nemec, 63 r., pracovník SBS, Zvolenská 
Slatina, Maloslatinská 7, nezávislý kandidát

5. Ján Račko, Ing., 29 r., bankový úradník, Zvo-
lenská Slatina, Sládkovičova 11, nezávislý 
kandidát

6. Milan Svetlík, Ing., 46 r., SZČO, Zvolenská 
Slatina, Športová 1, nezávislý kandidát

Vo Zvolenskej Slatine 12. októbra 2010

Ján Ištván
predseda miestnej volebnej komisie



Každodenná skúsenosť po-
tvrdzuje potrebu permanentnej 

sociálnej práce pre MRK (marginalizovanú róm-
sku komunitu). Jej znevýhodnenie je výsledkom 
sústredenia rôznych príčin podmieňujúcich 
vznik chudoby: nízky stupeň vzdelania, dlho-
dobá nezamestnanosť, nízky štandard bývania, 
nízka úroveň zdravotného uvedomenia, negatív-
ny životný štýl ovplyvňovaný rôznymi formami 
závislosti.

Projekt „Rozvoj služieb starostlivosti pre MRK 
v obci Zvolenská Slatina“, ktorý obec začala re-
alizovať od 1.9.2010 prostredníctvom Európske-
ho sociálneho fondu a Fondu sociálneho rozvoja 
v rámci Operačného programu Zamestnanosť 
a sociálna inklúzia rieši zmiernenie dôsledkov 
nepriaznivej situácie a zlepšenie životných pod-
mienok MRK. Obec sa bude snažiť realizáciou 
aktivít projektu, činnosťami sociálneho pracov-

níka a dvoch asisten-
tov sociálneho pracov-
níka zabezpečiť zlep-
šenie podmienok pre 
sociálno-ekonomickú 
integráciu MRK. Pra-
covníci projektu budú 
oporou pre znevýhod-
nené osoby, budú im 
pomáhať zlepšovať svoju situáciu, poskytovať 
poradenstvo, osobitnú pomoc, podporu na trhu 
práce, sprevádzanie v súvislosti s riešením ne-
priaznivej sociálnej situácie, podporovať získa-
nie alebo obnovu pracovných návykov. Aktivity 
sociálnej práce budú realizovať v komunite, ich 
práca bude prispôsobená procesu života v ko-
munite, čiže ťažiskom je terénna sociálna práca, 
ktorú obec systematicky realizuje vďaka progra-
mom FSR už od roku 2005. 

Rozvoj služieb starostlivosti umožní zvýšenie 
kvality života MRK a bude zároveň prevenciou 
rizikových faktorov a ohrození znevýhodnených 
obyvateľov. Práca s celou MRK a zapojenie ďal-
ších cieľových skupín do projektu zároveň elimi-
nuje vznik akútnych krízových situácií a pomô-
že docieliť zlepšenie vzťahov medzi majoritou 
a minoritou.

Mária Klimentová

Ďakujeme za všetky odovzdané a vyplne-
né dotazníky, ktoré sa vrátili pre potrebu 
získania informácií o Vašej spokojnosti, o Va-
šich názoroch, inšpiráciach a želaniach  k 
jednotlivým oblastiam života našej obce. Do 
15.8.2010 sa vrátilo 47 dotazníkov v tlače-
nej forme, v elektronickej forme sa nevrátil 
žiadny dotazník. Dva dotazníky obsahovali 
pohľady na chod obce bez vyplnenia bodov 
v dotazníku a preto sa ďalej nespracovávali. 
Z celkového počtu distribuovaných dotazní-
kov sa vrátilo 4,5 % dotazníkov. Väčší záujem 
o vyjadrenie názorov prejavili ženy. Najvyššie 
% vekovej kategórie, ktorá odovzdala dotaz-
níky bola tvorená vekovou hranicou medzi 
30 až 39 rokom. Najväčšie % zúčastnených 
respondentov tvorili obyvatelia, ktorých 
pracovisko sa nachádza vo Zvolene a priamo 
v obci. Obec Zvolenskú Slatinu ako svoje ro-
disko uvádzajú za hlavný dôvod bývania dve 
tretiny respondentov. Viac ako 90 % zúčast-
nených respondentov dotazníka plánuje svo-
ju budúcnosť spojiť so životom v našej obci. 
Málo pracovných príležitostí a absenciu 
vlastného domu alebo hospodárenia uvie-
dla za dôvod vysťahovania sa z obce jedna 
polovica respondentov. Respondenti v naj-
vyššom % vyjadrili veľkú spokojnosť s po-
skytovaním služieb v oblasti vybavenia obce 
s plynom, verejným osvetlením a so službami 
všeobecnej zdravotníckej starostlivosti. Naj-
vyššie % priemerne spokojných responden-
tov je v  možnosti kultúrneho a športového 
vyžitia, so všeobecnou zdravotnou a sociál-
nou starostlivosťou, so vzdelávaním, s ponu-
kou služieb a obchodu a s pokrytím signálu 

Služby starostlivosti pre MRK 
v obci Zvolenská Slatina

Základné vyhodnotenie
dotazníka pre aktualizáciu Programu hospodárskeho 

a sociálneho rozvoja obce Zvolenská Slatina
mobilných sietí. Polovica respondentov uviedla 
priemernú spokojnosť s požiarnou ochranou, 
s prácou obecného úradu a miestnej samosprá-
vy a so službami pošty. Najvyššia nespokojnosť 
respondentov je vo vybavenosti obce vodovo-
dom a kanalizáciou, v zabezpečení bezpečnosti 
a ochrane osobného majetku. Pozitívnejšie vý-
sledky sú podané z bloku otázok vyjadrujúcich 
sociálny vzťah k obci. Dve tretiny respondentov 
uviedlo susedské vzťahy skôr voľné, najvyššie % 
respondentov sa občas zapája do rozvojových 
činností obce. Jedna polovica respondentov 
uviedla nedostatok voľného času a apatiu ako 
dôvod nezapájania sa do rozvojových akti-
vít obce. Polovica respondentov vyjadrila ne-
spokojnosť s pracovnými možnosťami v obci. 
Zúčastnení respondenti dotazníka vyjadrili 
najvyššiu požiadavku na stranu obce so zabez-
pečením rekonštrukcie miestnych komunikácií, 
na požiadavky o bytovú výstavbu, o ochranu 
prírody a životného prostredia, s rozširovaním 
ponuky a kvality obchodu a služieb a s vybudo-
vaním nových ihrísk a športovísk.

Respondenti v prípade rozhodovacích mož-
ností zo strany vedenia obce by sa snažili pod-
porovať nasledovné oblasti: preventívne opat-
renia v problematike marginalizovaných róm-
skych komunít, v zabezpečení ochrany obce 
obecnou políciou, protipovodňová ochrana 
Slatiny, v zmene personálu na OcÚ, v rozvojo-
vých mimoškolských, športových a kultúrnych 
aktivít pre deti a mládež, v nestrannosti roz-
hodnutí OcÚ, doriešenie výstavby galérie Jána 
Kulicha s architektonickým riešením zapadajú-
cim do vidieckeho prostredia, podpora podni-
kateľskej činnosti, zabezpečiť sociálnu dopravu 

v rámci obce, pravidelné kosenie trávnatých 
plôch na cintoríne a v okolí pošty, väčšia sta-
rostlivosť o chodníky vo všetkých častiach 
obce, podpora vybudovania rýchlostnej ces-
ty mimo obec.

Respondenti k možnostiam využitia dlho-
dobého prenájmu železničnej stanice uviedli 
nasledovné požiadavky: galerijná a výstavná 
činnosť, spoločenské aktivity pre verejnosť, 
športová klubovňa - stolný tenis, tanečná 
škola, mládežnícky klub, internetová kavia-
reň, predaj suvenírov, vzdelávacie centrum, 
verejné WC, obchod s domácimi potrebami 
alebo odevom, policajnú stanicu, zriadenie 
soc.bytu, krematórium, mini - arborétum, 
zubná pohotovosť, veterinár, infocentrum 
pre turizmus. 

V sekcii dotazníka určenej pre deti a mlá-
dež bola uvedená požiadavka vybudovania 
kúpaliska, plavárne, bezpečných cyklotrás 
a náučných chodníkov. 

Spracované údaje budú premietnuté do 
prioritných projektov a zapracované do ak-
tivít akčného plánu Programu sociálneho a 
hospodárskeho rozvoja obce Zvolenská Sla-
tina. Aktualizovaný PHSR obce po schválení 
starostom obce a poslancami obecného za-
stupiteľstva bude zverejnený na internetovej 
schránke obce a to na: www.zvolenskasla-
tina.sk. V priestoroch obecného úradu je 
neustále k dispozícii schránka, kde môžete 
dávať pripomienky k životu a činnosti v obci 
Zvolenská Slatina, pre skvalitňovanie pripra-
vovaných aktivít našou obcou.

Mária Michnová



Štyri roky ubehli ako voda a je tu čas bilanco-
vania, čas na rátanie.

Pri preberaní funkcie mi môj predchodca, pán 
Kováčik odovzdal okrem iného štyri neúspešné 
žiadosti o nenávratné finančné prostriedky, kto-
ré obecný úrad podal pod jeho vedením. Boli 
to:

- rekonštrukcia verejného osvetlenia
- výstavba všešportového areálu
- žiadosť o dofinancovanie územného plánu
- rekonštrukcia základnej školy.
Keď som sa ho spýtal, čo s tým ďalej a popro-

sil ho o pomoc, odpovedal mi že „za rozum sa 
platí“ a nepomohlo mi ani želanie šéfredaktora 
„Hlasu Slatiny“ (číslo 11/2006) – „Aj starosta Ko-
váčik bude musieť pomôcť“. A veru nepomohol 
ani mne, ani svojej obci. Musel som sa spoľahnúť 
na vlastný rozum a na ľudí, ktorým išlo o rozvoj 
a dobré meno našej obce. Ďakujem Bohu, že za 
tie štyri roky som ich stretol neúrekom.

Hneď po nástupe do funkcie som sa začal 
zaujímať odkiaľ a ako sa dajú získať finančné 
prostriedky na rozvoj obce. Nevynechal som 
žiadnu príležitosť ísť tam, kde sa hovorilo o pri-
pravovaných možnostiach financovania z pod-
pory európskych fondov. Celý ten čas, množstvo 
služobných ciest bolo požehnaných.

Prvá úspešná žiadosť o nenávratný finančný 
príspevok (NFP) bola z Úradu splnomocnenca 
vlády pre rómske komunity vo výške 170 tisíc Sk 
na sprevádzkovanie hygienického centra pri na-
šej základnej škole, ktoré sa postavilo za pred-
chádzajúceho vedenia obce.

V tom istom roku sme boli úspešní ako je-
diná obec na Slovensku v dvoch podaných žia-
dostiach na enviromentálny fond. Dokončenie 
kanalizácie v ulici Sebechov – hodnota diela 3, 
048 mil. Sk a rozvoj odpadového hospodárstva 
v sume 2.3 mil. Sk (traktor so štiepkovačom 
a čelným nakladačom).

Ďalšia žiadosť o NFP, ktorá bola úspešná 
z MVaRR v sume 178 tis. Sk bola na dofinanco-
vanie územného plánu, ktorá minulému vedeniu 
neprešla – nebola úspešná. Potom prišiel ďalší 
úspešný projekt za 12,99 mil. Sk, ktorý sme po-
dali v apríli 2008 a ako prví na Slovensku sme 
podpisovali zmluvu na jeho realizáciu. K tomuto 
projektu „Rekonštrukcia ZŠ“ by som chcel podať 
vysvetlenie a uviesť veci na pravú mieru, lebo 

si ho chce „privlastniť“ predchádzajúci starosta 
(viď Hlas Slatiny č. 5/2008). Je pravdou, že žia-
dosť na výmenu okien a zateplenie budovy ZŠ 
bola podaná v rámci programového obdobia 
vlády na roky 2004-2006 starostom obce pánom 
Kováčikom, no projekt nebol úspešný, skončil 
v tzv. zásobníku medzi ďalšími 300 podanými 
žiadosťami a nebol zrealizovaný. Úspešných 
bolo len 60 žiadostí, na ktoré MVaRR vyčleni-
lo finančné prostriedky, žiaľ, žiadosť našej obce 
medzi nimi nebola. V novom programovom 
období vlády 2007-2013 bola vypísaná pilotná 
výzva s úplne inými podmienkami, na ktorú sme 
podali žiadosť s vypracovaním nového projektu, 
ktorý obsahoval okrem výmeny okien a zateple-
nia aj výmenu a opravu strechy, úplnú výmenu 
starých podláh v triedach a nákup vybavenia 
tried novým školským nábytkom. Požadovaný 
NFP bol vo výške 13 mil. Sk. Takže nechávam 
na posúdenie vám, ktorá z týchto žiadostí bola 
úspešná – tá, čo skončila v zásobníku, alebo tá, 
ktorá bola v roku 2009 zrealizovaná (viď vyno-
venú základnú školu, ktorá si to po 67 rokoch 
určite zaslúžila).

Potom sme pripravili a boli úspešní s ďalšou 
žiadosťou o NFP vo výške 4,5 mil. Sk, ktorý sme 
čerpali z Nórskych fondov. Aj tu chcem poďa-
kovať Bohu, že ma na miesto oddychovej akcie 

s chutným obedom poslal na nudnú konferen-
ciu o verejnom osvetlení prednášanú v angličti-
ne. Tu som stretol múdru a príjemnú ženu zo 
Slovenskej inovačnej a energetickej agentúry 
z Banskej Bystrice. Z jej nezištnou pomocou sa 
nám podaril realizovať úspešný projekt „Moder-
nizácia a racionalizácia verejného osvetlenia“ vo 
výške 4,5 mil. Sk. Sponzorsky, popri tomto pro-
jekte sa nám podarilo vybaviť osvetlenie našich 
kostolov. Toto bol ďalší úspešný projekt, ktorý 
predchádzajúcemu vedeniu neprešiel.

Z Európskeho fondu sociálneho rozvoja sme 
boli dvakrát po sebe (projekt trvá dva roky) 
úspešní pri podaní žiadosti o NFP na komunitnú 
a sociálnu prácu v našej obci vo výške 2,8 mil. 
Sk.

Ďalej sú to úspešne podané žiadosti o nená-
vratný finančný príspevok z Ministerstva financií 
SR v sume 100 tisíc Sk na rekonštrukciu miest-
neho rozhlasu, z rezervy predsedu vlády SR 200 
tisíc Sk na rekonštrukciu zdravotného strediska, 
z rezervy predsedu NR SR 450 tis. Sk na rekon-
štrukciu kanalizácie nášho kultúrneho domu. 

Z ministerstva kultúry sme po dva roky získali 
po 210 tis. Sk na dva úspešné ročníky „Súťaže 
predníkov o cenu Rinalda Oláha“.

Boli sme úspešní aj v žiadostiach o pridelenie 
nenávratných financií z Banskobystrického sa-
mosprávneho kraja v celkovej výške 155 tis. Sk. 

V mikroregióne „Podpoľanie“, do ktorého 
sme vstúpili ako posledná sedemnásta obec 
v roku 2007, pretože nebola ochota sem vstúpiť 
za predchádzajúceho vedenia obce, nás čakajú 
ďalšie 2 mil. Sk na rekonštrukciu kultúrneho 
domu, zhotovenie nového chodníka v cintoríne 
a na značenie náučných chodníkov.

Na konci minulého roka sme dostali dar pre 
naše deti – detské ihrisko na Školskej ulici od 
poslancov BBSK za HZDS-ĽS v hodnote 37 650 
Sk.

Lokálna stratégia komplexného prístupu 
(LSKxP) je ďalšia schválená žiadosť a schválený 
balík peňazí v hodnote 53 143 000 Sk (1 764 
000 €) pre nového starostu a nové vedenie obce, 
ktorý sa nám podaril v tomto roku vybaviť. 

Z 18 podaných žiadostí o nenávratný finančný 
príspevok nám neprešla, alebo nebola úspešná 
len jedna – „Dokončenie kanalizácie a rozšíre-
nie čistiarne odpadových vôd“. Túto žiadosť sme 
opakovane podávali spoločne s obcou Očová cez 

„Ďakujem...“



       Z denníka starostu
16. júl – Spomienková slávnosť k vyhláseniu Deklarácie o zvrchovanosti Slovenska – Vatra zvrchovanosti
28. august – VIII. ročník súťaže Slatinské halušky 2010 
28. august – VIII. ročník súťaže v streľbe z historických zbraní „Memoriál Ing. Ladislava Doskočila“ 
2. september – Otvorenie nového školského roka 2010/2011
10. september – Stretnutie starostov a primátorov okresov Zvolen, Detva, Krupina, Žiar nad Hronom
30. september –  Stretnutie starostov a primátorov s firmou Márius Pedersen v novootvorených priestoroch  

s prehliadkou novej technológie na spracovanie odpadov
4. október – Gratulácia v DDaDSS Slatinka pri príležitosti 100. výročia narodenia

Mikroregión Hučava na MŽP. Tento projekt je ži-
votne dôležitý pre našu obec a s ním sa musí 
s plnou vážnosťou zaoberať aj nové vedenie 
obce, lebo je ohrozený ďalší jej rozvoj.

Sedemnásť úspešných projektov, sedem-
násť úspešných žiadostí v celkovej hodnote 
29.310.000 Sk (972.974 €). Ako „hore“ hovoria, 

stali sme sa jedna z najúspešnejších obcí v čer-
paní peňazí, ktoré nebudeme vracať. Ostali tu, 
v našej obci.

Ak si chce niekto založiť svoju predvolebnú 
kampaň na úspešnejšom a väčšom balíku peňazí 
z eurofondov, mal by sa zamyslieť a hľadať pre-
svedčivejší spôsob, ako osloviť našich voličov.

Teraz by som aspoň v krátkosti vymenoval 
investičné akcie, ktoré sme robili „zo svojho“, 
z vlastného rozpočtu, kým nás v tom „nezabrz-
dila“ hospodárska kríza.

1.4587 mil. Sk – uzatvorenie skládky interné-
ho odpadu „Čertov vršok“. Rozhodnutie Obvod-
ného úradu ŽP z predchádzajúceho volebného 
obdobia.

1.376 mil. Sk – rekonštrukcia budovy na 
všešportovom štadióne - výmena okien, dverí, 
soc. zariadenia, oplotenie, nová kosačka za 270 
tis. Sk. Okrem toho obec uhrádza všetky nákla-
dy, ktoré súvisia s budovou, energiami a údrž-
bou trávnikov. Aj keď som sa o futbal, ako „Ko-
váčikovci“ hovoria, nezaujímal, aj v týchto ne-
prajných časoch okrem pravidelných dotácií na 
činnosť klubu za štyri roky v celkovej sume 750 
tis. Sk sme z našich spoločných peňazí zveľadili 
športový štadión o 1.650 mil. Sk. Aspoň z časti 
sa nám podarilo realizovať neúspešný projekt 
„Výstavba všešportového areálu“, podaný pred-
chádzajúcim starostom, za ktorý boli zbytočne 
vyhodené peniaze.

638 tis. Sk – výmena okien a dverí na kultúr-
nom dome.

1.260.784 Sk - výmena okien a dverí, výmena 
kotlov ÚK a výmena radiátorov, oprava sociál-
nych zariadení na obecnom úrade.

1.281.859 Sk - rekonštrukcia miestneho roz-
hlasu za bezdrôtový.

2.032.361 Sk – oprava jám a výtlkov na miest-
nych komunikáciách

1.543.086 Sk – oprava zlého stavu po záruke 
zdedených obecných nájomných bytov a domov. 
Ďalších poldruha milióna Sk zbytočne vyhode-

ných z nášho rozpočtu pre nezodpovednosť bý-
valého vedenia obce. 

Celkovo je to bezmála 10 mil. Sk preinves-
tovaných z vlastných zdrojov za štyri roky pre 
rozvoj a skrášlenie našej obce.

A keďže uplynulé štyri roky neboli len o in-
vestíciách, hoci sú najdôležitejšie pre rozvoj 
obce, pár slov aj o inom. Som rád, že sme pokra-
čovali a podporovali dve tradičné akcie, ktoré sú 
späté s našou obcou - Cyklojazda o Zlatý dukát 
a Slatinské Halušky. A čo bolo nové? Udomácňu-
je sa „Rozprávkový les“, z ktorého majú radosť 
najmä naše deti. Ožilo ochotnícke divadlo, ale 
hlavne náš folklór. „Súťaž predníkov o cenu Ri-
nalda Oláha“, kultúrna akcia, ktorá sa dostáva 
do povedomia celého Slovenska. Som rád, že 
sa to stalo za môjho starostovania. A ešte moja 
srdcová záležitosť – naše obecné noviny „Slati-
na-prameň informácií“. Som veľmi rád, že prišli 
na svet, lebo sa stali objektívnou protiváhou 
„Hlasu Slatiny“. „Slatina“ sa dostala do každej 
rodiny. Jej obsahom a zámerom bolo informova-
nie občanov o dianí v obci, ale hlavne vždy šíre-
nie dobra a dobrých správ, ktoré veľmi chýbajú 
tomuto svetu. Ďakujem Márii Klimentovej, našej 
„šéfredaktorke“, ktorá sa najviac pričinila o ich 
prípravu a vydávanie. Mojím želaním je, že bude 
v tejto dobrej veci pokračovať aj naďalej. 

Pár slov a čísel zo ZPOZu. Zosobášil som 11 
manželských párov a odprevadil na poslednú 
cestu do nového domova 15 zosnulých. Priho-
váral som sa pri mnohých príležitostiach, ktoré 
organizoval náš ZPOZ za úspešnej réžie Zuzane 
Pavlíkovej, za čo jej úprimne ďakujem.

Nedá sa do malého priestoru vtesnať úplný 

obsah štyroch rokov, ktoré som prežil s vami. 
Preto som si nechal priestor aj na ďakovanie.

V prvom rade ďakujem nášmu nebeskému Otco-
vi, že ma chránil, požehnával, dával sily v službe.

Ďalej chcem vyzdvihnúť človeka, ktorý urobil 
veľmi veľa pre našu obec, od tých čias, ako vstú-
pil do veľkej politiky a ktorá ho neskazila. Ostal 
skromný, vždy ochotný pomôcť, poradiť tomu, 
kto o to stál a bol mu za to vďačný. Ďakujem 
Jánovi Jasovskému, nášmu rodákovi, priateľovi.

Ďakujem terajším poslancom národnej rady 
SR za SMER-SD pánom Ficovi, Paškovi a Senko-
vi za nezištnú pomoc našej obci počas môjho 
volebného obdobia.

Ďakujem poslancom nášho OZ za pochopenie 
a pomoc pri našej spoločnej práci.

Ďakujem našim slatinským podnikateľom. Bez 
ich pomoci by tie nespočetné akcie pre zviditeľ-
nenie našej obce nedopadli tak dobre a úspeš-
ne. Budú mi chýbať spoločné stretnutia s vami, 
na ktorých sme sa vždy navzájom obohacovali.

Ďakujem bývalému i súčasnému vedeniu na-
šej ZŠ s MŠ T.Vansovej za dobrú spoluprácu.

Ďakujem všetkým organizáciám a ich členom 
za dobrú reprezentáciu našej obce. Osobitne 
chcem vyzdvihnúť našich strelcov, ktorí šíria jej 
meno ďaleko za hranicami Slovenska. Ďakujem 
Jozefovi Pavlíkovi.

Nakoniec sa chcem poďakovať tým, s ktorými 
som bol tu tieto štyri roky viac, ako so svojou 
rodinou. Ďakujem všetkým pracovníkom nášho 
obecného úradu na čele s prednostkou Anniou 
Pavlendovou, za vašu prácu v prospech obce, za 
rady a pomoc.

Budete mi najviac chýbať. Preto ak mi to život 
dovolí, budem sa rád medzi vás vracať.

Prichádza ďalšia jeseň v našom živote. Jeseň 
je čas na ďakovanie. Chcem sa teda poďakovať 
za život, za úrodu zeme, za pokoj a mier, za 
všetko dobré, aj zlé...

Ďakujem všetkým za všetko!

Oznamujeme občanom, že od 1. 11. 
2010 začala v obci zatiaľ skúšobne do 
31.12.2010 pracovať v rámci aktivačných 
prác „obecná hliadka“, ktorej hlavnou ná-
plňou je monitorovať problémové miesta v 
obci vo večerných hodinách v čase od 17.00 
hod. do 21.00 hod. Budú ju vykonávať tra-
ja pracovníci aktivačných prác oblečení 
vo farebných vestách s označením „Obec-
ná hliadka“. Budú úzko spolupracovať so 
štátnou políciou, ktorá ich na výkon tejto 
služby zaškolila. V prípade, že sa obecná 
hliadka osvedčí, môže v rámci aktivačných 
prác v obci fungovať i v budúcnosti.

O Z N A M



Spoločenská rubrika
Blahoželáme

Blahoželáme všetkým spoluobčanom, ktorí v mesiaci júl, august, 
september i október 2010 oslávili svoje životné jubileá a meniny.

Nech sa Vám žiadna krivda nikdy nedeje, nech zmiznú všetky žiale 
a vyplnia sa všetky nádeje!

Narodili sa

Rozlúčili sme sa

1. Pozvánka
V siedmom ročníku spievaniek sa organizátori 

rozhodli vrátiť k ľudovým piesňam a aj k tomu, 
že na javisko nášho kultúrneho domu pozvú 
spevákov zo susedných obcí. 

Môžeme sa teda tešiť na účasť talentov z Očo-
vej a Vígľaša. Len v Lieskovci sa nenašiel ani je-
den odvážny interpret podpolianskych ľudových 
piesní. Účinkujúci vystúpia v sprievode ľudovej 
hudby Kolociar pod vedením Róberta Uhrína 
z Hriňovej. Spev jednotlivcov obohatí svojím 
vystúpením Folklórna skupina Slatina, ktorá 
úspešne reprezentovala v tomto roku organi-
zátora MO MS aj obec na viacerých folklórnych 
festivaloch. Milým prekvapením by mali byť aj 
tanečné vystúpenia v podaní známeho folklórne-
ho súboru, ktorého meno zatiaľ neprezradíme. 
Akým spôsobom budú vyberaní najlepší speváci 
som sa opýtala predsedu MO MS Mareka Ha-
nusku: „V posledných ročníkoch sa nám osvedčil 
výber obecenstva a preto necháme rozhodovať 
aj v tomto ročníku divákov. Nevylučujem však, 
že vzhľadom k termínu spievaniek sa nejakou 
špeciálnou cenou blysne aj odchádzajúci staros-
ta alebo čelní predstavitelia Matice slovenskej, 
ktorí sú na spievanky pozvaní“. Zvučka Spie-
vanky, spievanky sa nám ozve už po siedmykrát 
o niekoľko dní 21. novembra v nedeľu o 15.00 
hod. v kultúrnom dome, vstupné na túto akciu 
je už tradične dobrovoľné. Ja, ako jedna z orga-
nizátoriek verím, že hojnou účasťou podporíte 
účinkujúcich a aj mňa ako moderátorku tohto 
podujatia. 

2. Prosba
FSk Slatina pri MO MS v tomto roku vyka-

zovala veľmi aktívnu činnosť. Zúčastnila sa na 
folklórnych slávnostiach vo Východnej s progra-
mom Slatinský jarmok, na Podpolianskych sláv-
nostiach v Detve účinkovala v dvoch progra-
moch,  na Hriňovskej svadbe a v lyrickom pásme 
Detvan. Okrem toho bola pozvaná aj na podu-
jatia organizované obcami Žibritov, Podzámčok 
a posledne v Stožku. Svojimi vystúpeniami 
prispela k šíreniu dobrého mena obce Zvolenská 

Slatina. Takáto činnosť 
predstavuje veľa úsilia, 
námahy, ale aj radosti 
a starostí. Jednou zo 
starostí FSk Slatina je 
vybavenie účinkujú-
cich krojmi. Niektorí 
členovia vystupujú 
vo vlastných krojoch, 
ale niektorým členom 
sa FSk musí postarať 
o oblečenie a to cestou 
požičiavania z iných 
súborov, väčšinou zo 
Zvolena a Detvy. Však 
oblečení a zladení 
v dobových krojoch 
musíme byť všetci, veď 
sme nositelia tradícií 
našich predkov. Aj keď 
obec Zvolenská Slatina 
prispela nákupom kro-
jov, stále je ich nedo-
statok.

Týmto chcem vyzvať 
občanov Zvolenskej 
Slatiny o pomoc, ak 
máte doma nejaký 
kroj, ale starodávny, 
ženský aj mužský alebo ich jednotlivé diely ako 
oplecko, prusľak, stánku, kosičku, , sukňu, zá-
steru, kápku, šatky, rajtky, gety, košele, ľajblík, 
súkenné nohavice, kabanicu, klobúk, čižmy, do-
neste nám ho ukázať, prípadne darujte. Nevadí 
keď budú jednotlivé diely aj poškodené, my si 
ich opravíme. Budeme Vám veľmi vďační. Doma 
v skrini nikto neuvidí krásu nášho kroja.

3. Výzva
A s týmto súvisí aj výzva, príďte medzi nás. 

FSk Slatina pri MO MS, ktorú vedie Zuzana Šov-
číková spolu s manželom Jurajom Šovčíkom pri-
pravujú nový program, ktorý si vyžaduje väčší 
počet účinkujúcich. Ak radi spievate, tancujete 
alebo aj hráte na nejaký hudobný nástroj ako 

harmonika, husle, príďte, potrebujeme nových 
ľudí každej vekovej kategórie. FSk Slatina na-
cvičuje každý piatok v zasadačke kultúrneho 
domu. Od 18.00 hod. do 19.00 hod. je spevácky 
nácvik a od 19.00 hod. tanečný nácvik. Príďte 
sa pozrieť na naše skúšky a budeme radi ak sa 
rozhodnete, že zostanete.

Príďte si zatancovať, zaspievať a  možno si za-
spievame aj túto: 

Zala voda tie slatinskie mosty
Zanahau ma moj milý z ľúbosti
Keď zanahau zato bude svet stáť
Ale jeho bude pán Boh trestať...

Zuzana Kokavcová

Na ľudovú nôtu v troch častiach
Každoročná	účinkujúca	spievaniek	
Gabriela	Tučeková.	
Vystúpenie	z	roku	2008.	

Marek Lališ
Lukáš Kováč

Tomáš Vidhold
Alex Čipčala

Ľubomír Čipčala

Magdaléna Korísteková
Natália Čipčalová
Jana Danielová
Martin Babic

Nech vyrastajú v zdraví a spokojnosti, obklopení láskou rodičov, pod 
láskavou ochranou starých rodičov i tých, ktorí ich majú radi.

Anna Nemcová
Juraj Mazúch

Karol Maštalirc
Emília Chvojková

Dezider Berky
Ján Urban
Ján Mojžiš

Oľga Kučerová

Jozef Pocklan
Jozef Kružliak

Mária Mudráková
Anna Berkyová

Mária Sedmáková
Milan Poljovka

Zvonislav Poltársky
Peter Murín

Vďaka vám, drahí naši, za dary, ktoré nevidieť,
chýbať budú nám, chudobný bez nich bude svet!



Podujatia IV. štvrťroka 2010

Dňa 7.9.2010 o 19.00 hod. bola u nás, vo Zvo-
lenskej Slatine pomerne nevšedná udalosť. Na 
ulici Sebechov 41/ bola slávnostne, v rámci 18. 
celoslovenskej konferencie slovenských fyzikov 
otvorená hvezdáreň Júlia. Pomenoval som ju po 
mojej milovanej vnučôčke Julinke. Tá ju spolu so 
sestrou Zuzkou Barborkou aj slávnostne otvá-
rala. Samozrejme niektorí naši občania ju už 
navštívili a dlho do noci sa tešili z krás nočnej 
oblohy. Teraz však, po jej slávnostnom otvorení 
je o to viac prístupná každému, kto sa zaujíma 
o hviezdne nebo nad nami. Teraz pár praktic-
kých informácií. 

1.  Od kedy a do kedy je hvezdáreň Júlia otvo-
rená pre verejnosť? Je otvorená každý deň, 
keď sme samozrejme doma od času, keď je 
vidno prvé hviezdy alebo Mesiac a je otvo-
rená za rovnakých podmienok do začiatku 
astronomického svitania. V tomto čase asi 
do 03.30 ráno. Samozrejme musí byť jasno 
a nemôže ísť o niekoho, kto sa vracia pod-
napitý z krčmy.

2.  Čo tam môžete uvidieť? Predovšetkým 
všetko zaujímavé, čo je momentálne vidno 
na oblohe. Napríklad pri 400 násobnom 
zväčšení je vidno Jupiter asi vo veľkosti 
Mesiaca voľným okom. Jupiter je inak teraz 
ako jasná hviezda na východnom obzore.

3.  Najvítanejšími návštevníkmi sú deti, ško-
lopovinné deti, samozrejme v sprievode 
rodičov alebo učiteľov.

4.  Vstupné sa nevyberá žiadne.

5.  Do kupole hvezdárne sa naraz vojde naj-
viac osem ľudí.

Pre potešenie obrázok Mesiaca.

Alebo obrázok samotnej hvezdárne Júlia cez 
deň a v noci.

Záverom by som sa chcel poďakovať všetkým, 
ktorí mi pri stavbe pomáhali. V prvom rade 
manželke Anne a celej našej rodine. Ďalej p. 
Paľkovi Pavlíkovi, Dušanovi Luptákovi, p. Far-
biakovi, Paľovi Bahýľovi a vôbec všetkým, ktorí 
mi za dva roky budovania nezištne pomáhali. 
Ak by som chcel všetkých vymenovať, zoznam 
by bol skutočne veľmi dlhý. Nech sa prosím 
nikto necíti byť dotknutý, že som ho tu neme-
noval. Pre neho je hvezdáreň Júlia otvorená so 
zvláštnou vďakou.

Všetko som robil za vlastné a s nezištnou po-
mocou rodiny a priateľov.

Milí priatelia, spoluobčania. Príďte a potešte 
sa. Máte to doma. Nie ako tí, ktorí musia isť de-
siatky kilometrov a často aj na väčšiu vzdiale-
nosť - jednoducho peši.

Vladimír Bahýl

Dňa 18.9.2010 sa uskutočnili v Komárne Maj-
strovstvá SR v streľbe z historických zbraní (HZ). 
Účasť si zabezpečilo až 12 strelcov z nášho Špor-
tovo streleckého klubu (ŠSK) v 30 disciplínach, 

čo predstavovalo 33 % súťažiacich z celkového 
počtu. Svedčí to o tom, že ŠSK v streľbe z HZ 
počtom strelcov a kvalitou je najvýkonnejším 
klubom na Slovensku.

Titul majstra sa podarilo získať súťažiacemu 
Igorovi Labudovi v disciplíne „Vojenská puška“. 
Najviac medailí – 4 strieborné – získal člen nášho 
klubu, reprezentant SR z majstrovstiev sveta 
Marcel Hanulík. Ostatné medailové umiestnenia 
získali strelci Eduard Zsiga, Daniela Svetlíková a  
Jozef Pavlík st. , jeden z najstarších účastníkov 
majstrovstiev.

Úspechy slatinských strelcov sú evidentné 
a dokazujú, že dotácie pridelené streleckému 
klubu obcou sú naozaj účelne vynaložené. Aj 
touto cestou sa chce za ne ŠSK obci poďakovať 
s prísľubom, že i v budúcnosti sa budú členovia 
klubu snažiť čo najlepšie reprezentovať obec 
a šíriť jej dobré meno.

Jozef Pavlík st.

Hvezdáreň Júlia otvorená

Úspechy slatinských strelcov na majstrovstvách SR

4. október Pozdravenie 100-ročnej jubilantky v DDaDSS „Slatinka“
4.-6. október  Účasť na oslavách 66. výročia Duklianskej operácie
16. október   Mesiac úcty k starším
28. október Halloween v ZŠ s MŠ T.Vansovej
1. november Pamiatka zosnulých
19.-21. november Výstava ručných prác členiek Klubu dôchodcov spojená s výstavou krojov a ich súčastí 
21. november  Slatinské spievanky 
December Mikuláš
December Vianočná akadémia ZŠ s MŠ T.Vansovej
December Vystúpenie FSk Slatina pri MO MS
31. december Rozlúčka so starým rokom



Slatina prameň informácií, štvrťročný informátor obce Zvolenská Slatina. Vlastník a vydavateľ novín: Obec Zvolenská Slatina. IČO 320447  
Redakčná rada: Ing. Mária Klimentová, Ing. Anna Pavlendová, Zuzana Pavlíková. Grafická úprava a tlač: BRATIA SABOVCI, s.r.o., Zvolen.  
Adresa redakcie: Obecný úrad Zvolenská Slatina, ul. SNP 370/19, 962 01 Zvolenská Slatina, tel.: 045/5394212, Fax 045/5394237,  
e-mail: obuzvslat@mail.t-com.sk. Evidenčné číslo MK SR: EV 3164/09

KINO POKROK – Zvolenská Slatina

Sobota 27.11.2010 o 16.00 hod.
USA film, dabing, Vstupné: 2,- €

TOY STORY 3
MP  (animovaná rodinná komédia)

Tvorcovia obľúbených filmov „Toy Story“ opätovne otvárajú škatu-
ľu s hračkami a vťahuju divákov do nápaditého sveta najobľúbenej-
šej partie hračiek...

Ach tie ženy. Je to čosi ako povzdych, keď my 
muži zistíme ale nepriznáme, že majú viac rozu-
mu a bystrosti ako my. Tak je to veru v živote, v ro-
dine. Muž je hlava, ale krk – žena hlavou hýbe. 
Nielen doma, ale aj v obci, v štáte, v spoločnosti. 
Nielenže máme ženu premiérku, ale spomeňme 
si resp. zamyslime sa nad tým kedy spoločenstvá 
prekvitali. Jednoznačne vtedy, keď im vládli ženy. 
Či to už bola Nefertete, kráľovná Alžbeta, cárov-
ná Katarína II., či nám všetkým známa cisárovná 
Mária Terézia.

V našej obci to nie je inak. Ja som už dá sa 
povedať starý poslanec. A ak ma náhodou zvolia 
ľudia ešte raz bude mi hroziť, že sa zo mňa sta-
ne „živý inventár“ obecného úradu. Mal som na 
starosti verejný poriadok. Či som dačo dokázal, 
ťažko povedať, lebo na základnú otázku s ktorou 
som do toho išiel, čo s neprispôsobivými, nevedia 
na moju hrôzu odpovedať ani poslanci Národnej 
rady SR. Chcem ale o inom. Chcem o ženách, 

FEJTÓN

NOVEMBER 2010 DECEMBER 2010
Nedeľa 5.12.2010 o 16.00 hod.
USA film, dabing, Vstupné: 2,- €

MAČKY A PSI:  
POMSTA KITTY GALORE

MP  (animovaná komédia)

V odvekom súboji mačiek a psov zašla jedna šialená mačička so 
svojou tlapkou príliš ďaleko...

Ach tie ženy
o ženách kolegyniach v obecnom zastupiteľstve. Po 
iné volebné obdobia bolo v obecnom zastupiteľstve 
vždy zopár žien. Niekedy to vyzeralo, že iba na ozdo-
bu, snáď. Ale toto posledné volebné obdobie je podľa 
mňa zvláštne tým, že v ňom sedí 5, slovom päť žien, 

múdrych žien. Skutočne. Keď niektorá z nich niečo 
povie, tak to má hlavu aj pätu. Žiadna, zdôrazňujem 
žiadna nedoskakovala do starostu, neprekrikovala 
sa, nechcela mať posledné slovo ako niektorí z pánov 
poslancov, ktorí mali toho rozumu skutočne nazvyš, 
ba dokonca sa, na šťastie neúspešne, pokúšali voči 
terajšiemu starostovi vytvoriť čosi ako „opozičný 
blok“. Bolo to a zostalo to dodnes jednoducho cho-
ré. Iba vďaka, skutočne vďaka múdrym a rozvážnym 
ženám v obecnom zastupiteľstve z toho nič nebolo. 

Som zvedavý, že ak pri voľbách starostu zvíťazí 
(ja tomu hovorím) zloba alebo chamtivosť, ako 
budú podliezať či rovno vykonávať tzv. rektálnych 
lezcov. Z predošlých časov majú v tomto smere 
skutočne dostatok praxe, takže žiaden strach. No 
dúfam, že to tak nebude, že znovu a ešte vo väč-
šej miere dostanú u nás priestor naše skutočne 
múdre ženy. Ženy, ktoré tak ako matky chránia 
svoje deti, budú chrániť našu obec a najmä jej 
starostu pred zlobou, nepochopením, ohováraním 
a neochotou pomáhať.

Ja, ako učiteľ, svojim študentom zdôrazňujem, 
že keď sa chcem dobre mať, musím manželku po-
slúchať. Tak je to podľa mňa aj v takom malom 
spoločenstve akým je naša obec. Keď sa chceme 
dobre mať, musíme tie naše ženy poslúchať. 

A aby sme ich mohli poslúchať, musíme im svo-
je hlasy dať. Tak je to veru. Ach tie ženy, tie ženy.

Vladimír	Bahýl

Na filmy mládeži prístupné platí pre deti v sprievode rodiča 50% zľava.


